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EP.RS.MAN

The EP-RS electronic indicator, which is supplied with an internal baƩ ery and includes in the same case the posiƟ on sensor and the display unit, 
measures linear or angular movements,  applicable to many types of industrial machinery (packaging, woodworking, aluminium, coil etc).
Main features:
• Simple assembly through the hollow shaŌ  (that turns on precision ball bearings); shockproof, self-exƟ nguishing plasƟ c container.
• Powered by long baƩ ery life, easy replacement from the front (without loss of quote and parameters)
• The display has 6 digits besides a sign (range -999999 to 999999,) the display has 10 mm-high-digits for an excellent readability also  from a distance. 
•  EP-RS with external power supply 12-25Vdc and internal rechargeable baƩ ery (funcƟ oning for 6 months without power supply), serial output   
    RS485 protocol MODBUS RTU for communicaƟ on with remote units.
•  EP-RS.MAN is for manual posiƟ oning (for ex. manual shape change): the supervision unit (PLC, computer) trasmits the value to each EP-RS.MAN 
   and the operator moves the axis by hand to reach this value.
Main func  ons:

Directly programmable by the three front keys
On the display all acƟ vated funcƟ ons are shown by a symbol. 
Seƫ  ng of the value shown on the display for every turn of the hollow shaŌ ;  measurement direcƟ on, number of decimals.
Parameters of reset/preset; absolute/relaƟ ve reference; mm/inches conversion and display in degrees. 3 disƟ nct origins for the correcƟ on of    

    by using diff erent tools and the off set funcƟ on for the compensaƟ on of tool wear. 
Available accessories: fl ange block shaŌ  FL-B in aluminum (see from p. 24).

Die Elektronische PosiƟ onsanzeige EP- PosiƟ onsgeber und Anzeigedisplay integriert in einem Gehäuse, ist eine prakƟ sche Einrichthilfe zur Messung 
und Einstellung von Weg- und Winkelverstellungen im Maschinenbau. 
Hauptmerkmale:
• Die kompakte Bauform und einfache Montage direkt auf die Verstellwelle ermöglicht zahlreiche Anwendungsmöglichkeiten.
• Das Display hat 6 Ziff ern mit Vorzeichen und Ablesebereich von -999999 bis 999999. 10mm Ziff ernhöhe bieten eine sehr gute Ablesbarkeit, auch   
   bei größeren Enƞ ernungen. 
• Die Elektronik ist in ein elegantes und stabiles Kunststoff gehäuse eingebaut. Die Antriebswelle in brüniertem Stahl ist kugelgelagert. 
•  EP-RS Fremdspannung 10-25VDC mit wiederaufl adbarer BaƩ erie (6 Monate Betrieb ohne Spannung) SchniƩ stelle RS485 MODBUS.
• EP-RS.MAN wird für Handbetrieb-PosiƟ onierungen verwendet (z.B. von manuellen Format-Verstellungen): die Steuereinheit (PLC, Computer) üb
   erträgt den Wert an jede EP-RS. MAN und der Bediener bringt die Achse von Hand zum Sollwert. Besonderer Vorteil: Jeder Achse wird der richƟ ge 
   Einstellwert übertragen, dadurch können die Einstellachsen sehr schnell richƟ g eingestellt werden (weniger ProdukƟ onsausschuss).
Haup  unk  onen:

Über 3 FunkƟ onstasten ist es möglich, ohne externe HilfsmiƩ el, sämtliche Geräteparameter einfach und verständlich zu programmieren: 
    Einstellung des Wertes für jede Umdrehung der Hohlwelle; Messrichtung, Anzahl der Dezimalstellen.

Einstellbare Parameter: Reset/Preset;  Ist- und Sollwert; Inch/mm Anzeige; Winkelanzeige. 
Alle akƟ vierten FunkƟ onen sind auf dem Display mit Symbolen angezeigt. 

 Lieferbares Zubehör: Flanschklemmwelle FL-B; Reduzierungsbüchsen für Hohlwelle (sehe von S. 24).

ApplicaƟ on for data transmission
Anwendung für Datenübertragung 
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EP20RS - EP20RS.MAN   =  hollow sha   - Hohlwelle
EP25RS - EP25RS.MAN   =  hollow sha   -Hohlwelle

  - 
A   =  horizontal sha    -waagerechte Welle
B   =  ver  cal sha   - senkrechte Welle

   - 
G  =  black - schwarz; R  =  orange - orange

 - 
90°  =   connector 4 poles 90° - 90° Stecker 4-Polig
DIR =   straight connector 4 poles - gerade Stecker

     -      
FL-B F20
FL-B F25

FL-B F20 D12

  (   ) -  (  )
D =  diameter - Durchmesser Ø  10 - 12 - 14 - 15 - 16 - 17 - 18
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PART NR. CONFIGURATION - BESTELLMUSTER  

Power supply - Spannung 2 ba  eries - Ba  erie 1,5 V

Max. revolu  on speed - Max Umdrehungsgeschwindigkeit 1000 rpm

 Resolu  on - Aufl ösung 4000 impulses/revolu  on - Impulse/Umdrehungen

Max speed - Max Geschwindigkeit   1.5 m/s

Measure range - Anzeigebereich  -999999; 999999

Ba  ery life  -Ba  eriedauer 4 years of con  nuous use  - 4 Jahre im Dauerbetrieb

Available func  ons - Lieferbare Funk  onen Reset/preset, absolute/incremental, mm/inch/degrees, 3 origin points 

Display - Anzeige LCD height - Höhe 10

Hollow sha   - Hohlwelle EP20RS, EP20RS.MAN: 20 mm H7 - EP25RS, EP25RS.MAN: 25 mm H7

Weight - Gewicht 350 gr

Keyboard - Tastatur 3 bu  ons for programming and func  on - 3 Funk  onstasten

Protec  on degree - Schutzart IP54

Working temperature - Betriebstemperatur 0-50°C 

Rela  ve humidity - Rela  ve Feuch  gkeit 30-90%

EMC 2014/30/UE

TECHNICAL FEATURES  TECHNISCHE MERKMALE

 (op  onal - auf Wunsch lieferbar)

 (op  onal - auf Wunsch lieferbar)

 (op  onal - auf Wunsch lieferbar)
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Dust seal
Staubschutzdichtung

Lock pin ø6: I40 (I30)
Drehmomentstütze ø6: I40 (I30)

Connectors
Stecker

ø20/ø25 hollow sha  
Hohlwelle ø20/ø25
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Sha   block fl ange in aluminum for programmable indicator model EP20-EP.RS20.
Klemmfl ansche in  Aluminium für programmierbare Posi  onsanzeige EP-EP.RS20.

S     EP-

K   EP-

S    EP7 - in plas  c

F -   7 - in Plas  k

Sha   block fl ange with aluminum locking element for programmable indicator model EP7.
Klemmfl ansche mit Aluminium Klemmelement für programmierbare Posi  onsanzeige EP7.

Ø 40

48

66

Ø 6

48

19
,5

60

24
42

66

51

24
42

66

15

51

48

19
,5

60

24
42

66

51

A B

64

97
32

65
18 18

25
ø

 4
,5 ø

 6

30
40

43
,5

64 3218

Ø 40Ø

48

66

Ø 6Ø

24
42

66

15

51

FL B

FL

A B

64

97
32

65
18 18

2525255555
ø

 4
,5 ø

6

30
40

43
,5

64 3218

EP7

EP20



ACCESSORIES  EP - ZUBEHÖR EP

23

Movement knob in anodized aluminium for programmable indicator model EP7-EP20.
Drehknopf aus eloxiertem Aluminium für programmierbaren Anzeige Modell EP7-EP20.
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C      - thermoplas  c material, steel bush.
K   K  - thermoplas  sches Material, Stahlbüchse.

C      - thermoplas  c material, steel bush.
S   K  - thermoplas  sches Material, Stahlbüchse.

D

d1

L

H

V.M

 -  - 

R H d d1 L  H1

V.M-65 65 29 27 ø10 56 20

V.M-110 110 39 34 ø12 76 28

V.M-140 140 49 43 ø14 86 30

 -  - 

R H d1 L

V.R-80 80 34 ø10 56

V.R-130 130 50 ø12 76

V.R-160 160 56 ø14 86

V.R

RINV OP65

15

16,5

40

15 15
40

60 80

Ø
14 48

14

40

1

9,
5

17

20
61

81

140
20

61
42

10
3

48

4

15

16,516 5

40

15 15
40

60 80

Ø
1

ØØ
1444 48

14

40

1

9,
5

17

20
61

81

140
20

616161
4242242

10
3

10
3

48

4

24

The RINV-OP65 is a fl anged angular gearbox that, combined with an electronic posi  on indicator type “EP7”, allows to carry out a visualized 
adjustment, angular or linear, even if the sha   is in an uncomfortable posi  on.

Das RINV-OP65 ist ein Winkelgetrieb mit Flansche das, mit elektronische Posi  onanzeige Typ EP7” kombiniert, eine sichtbare linear- oder winkel- Re-
gulierung erlaubt , auch wo die Welle in einer unbequemen Posi  on ist.


